

Title (en)

Apparatus for compressing fibrous-cement slabs.

Title (de)

Anlage zum Pressen von Faserzementplatten.

Title (fr)

Installation pour le pressage de plaques de fibro-ciment.

Publication

EP 0141177 A2 19850515 (DE)

Application

EP 84110759 A 19840910

Priority

CH 524583 A 19830928

Abstract (en)

1. Apparatus for the compression of fibrous-cement slabs (1), which initially lie in the form of a fibrous-cement mat centrally on a pressing base (2), with symmetrically arranged lateral handling surfaces (3) and between the latter, and are transported into a compression station (4) of a press (5) and thereafter are transported as compressed plates out from the compression station on the pressing base by means of a conveying device (6), which to receive the pressing bases (2) with the plates (1) has two conveyor belts (8) running parallel to each other along the compression station (4), on which belts the pressing bases (2) come to be transported lying freely, a drive device (10) being associated with the belts (8), characterized in that the relative distance and the width of the belts (8) correspond to the distance and the width of the handling surfaces (3) of the pressing bases, and that the belts (8), which are both identical, are provided with engagement sections (9) which are fixed to the belt and follow each other at regular intervals along the length of the belts, the drive device (10) having engagement elements (11) which are constructed corresponding to the engagement sections (9) and engage in the engagement sections, and being designed for synchronous movement of the two belts (8), i.e. at the same speed at the same time.

Abstract (de)

In einer Anlage zum Pressen von Faserzementplatten werden zwischen Manipulationsflächen (3) einer Pressunterlage (2) liegende Faserzementmatten (1) in einer Pressungsstelle einer Presse verpresst. Die beladenen Pressunterlagen (2) werden zu der Pressungsstelle hinein und heraus mittels einer Transportvorrichtung transportiert. Zum Verhindern eines Verrutschens bzw. Verkantens der Unterlagen (2) während des Transports und so zur Sicherstellung ihrer genauen Positionierung mindestens an der Pressungsstelle weist die Transportvorrichtung zwei zueinander parallel entlang der Pressungsstelle verlaufende Transportbänder (8) auf, deren relativer Abstand und Breite dem Abstand und der Breite der Manipulationsflächen (3) der Pressunterlagen entsprechen. Die Pressunterlagen werden auf den Transportbändern (8) frei liegend transportiert. Die Bänder (8) sind, beide gleich, mit ihrer Länge nach im regelmässigen, gleichen Abstand aufeinander folgenden, zum Band ortsfesten Eingriffsstellen (9) versehen. Den Bändern (8) ist eine Antriebsvorrichtung (10) zugeordnet, die den Eingriffsstellen (9) entsprechend ausgebildete, in die Eingriffsstellen (9) eingreifende Eingriffselemente (11) aufweist. Die Antriebsvorrichtung (10) ist zu synchronem Bewegen der beiden Bänder (8), d.h. mit gleicher Geschwindigkeit zu gleicher Zeit ausgeführt. In einer bevorzugten Ausführungsform sind die Transportbänder Zahnriemen (8) deren Zähne (9) die Eingriffsstellen bilden, und die Eingriffselemente sind entsprechend der Teilung und der Zahnform der Zahnriemen (8) verzahnte Antriebszahnräder (11). Die Synchronisation der beiden Zahnriemen (8) ist mittels einer gemeinsamen Welle der Antriebszahnräder (11) gegeben, die einem regulierbaren Gleichstrommotor (M) zugekoppelt ist.

IPC 1-7

B28B 1/52; B30B 7/02; B28B 13/02; B28B 13/04; B65H 5/02

IPC 8 full level

B65G 15/04 (2006.01); **B28B 1/52** (2006.01); **B28B 5/02** (2006.01); **B28B 11/10** (2006.01); **B28B 13/02** (2006.01); **B28B 13/04** (2006.01);
B30B 7/02 (2006.01); **B65G 47/52** (2006.01); **B65H 5/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

B28B 1/528 (2013.01); **B28B 13/02** (2013.01); **B28B 13/04** (2013.01)

Cited by

DE19727361C5; CN102328805A; CN108381694A; CN105197498A

Designated contracting state (EPC)

AT BE DE FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0141177 A2 19850515; EP 0141177 A3 19850710; EP 0141177 B1 19870616; AT E27785 T1 19870715; AU 3367884 A 19850404;
AU 568152 B2 19871217; BR 8404887 A 19850813; CH 661243 A5 19870715; DE 3464219 D1 19870723; DK 161575 B 19910722;
DK 161575 C 19920106; DK 461984 A 19850329; DK 461984 D0 19840927; ES 536311 A0 19850616; ES 8505853 A1 19850616;
FI 76515 B 19880729; FI 76515 C 19881110; FI 843535 A0 19840910; FI 843535 L 19850329; IE 55687 B1 19901219; IE 842290 L 19850328;
JP H042081 B2 19920116; JP S6096411 A 19850530; MX 162596 A 19910527; MY 100753 A 19910214

DOCDB simple family (application)

EP 84110759 A 19840910; AT 84110759 T 19840910; AU 3367884 A 19840928; BR 8404887 A 19840928; CH 524583 A 19830928;
DE 3464219 T 19840910; DK 461984 A 19840927; ES 536311 A 19840927; FI 843535 A 19840910; IE 229084 A 19840907;
JP 20208984 A 19840928; MX 20280984 A 19840924; MY PI19870076 A 19870127